
DEBATA MEČIARA A KLAUSA SA SKONČILA
FIASKOM – ROVNAKO AKO VŠETKO ČO SA
DIALO S ČR A SR PO ROZDELENÍ. 30 ročná
cesta rozkrádania republík do falošného
“demokratického” raja. Výsledok? Sme v
bode očakávania totálneho kolapsu sveta,
ktorí sme poznali.
- CZ24 News | 3. července 2022

SLOVENSKO/ČESKO: Verejnoprávna RTVS na koniec júna pripravila pre niektorých divákov
atraktívny rozhovor medzi bývalými premiérmi Česka a Slovenska Václavom Klausom a
Vladimírom Mečiarom. Očakávali sa viaceré odpovede na zásadné otázky, no koniec tejto
debaty sa podstatne zvrhol a dvojica nahnevane odišla spred kamier v brnianskej vile
Tugendhat. Nahnevala ich naťahujúca sa dĺžka rozhovoru a tiež otázky od divákov.

Celá televízna debata bola organizovaná zo strany RTVS pri príležitosti 30. výročia vzniku
samostatného Česka a Slovenska. Kým začiatok relácie sa viedol štandardným tempom a dvojica
odpovedala na otázky moderátorov, po istom čase sa Klaus začal v horúcom kresle „ošívať“.

Klaus začínal odporovať ďalšiemu pokračovaniu v debate, keď prešla hodina rozhovoru. „Povedali
ste, že to bude hodinový rozhovor a už sme tu skoro hodinu a pol,“ povedal Klaus
moderátorke. Dvojica pritom vedela aj o tom, že po relácii nasleduje politologické okienko v
sprievode dvoch odborníkov – Mariána Leška a Júliusa Gembického. „Čo sa tu budú Gembický a
Leško vyjadrovať k tomu, čo sme dneska povedali? Robia tu špinavú robotu 30 rokov, nech
robia ďalej,“ rozčúlil sa bývalý slovenský premiér.

Ten sa navyše pripojil ku Klausovi a pôvod diváckych otázok v zápale hnevu pripísal práve dvojici
politických komentátorov. Martina Jančkárová dala viackrát Mečiarovi a Klausovi najavo, že otázky
sa pýtajú v dobrom, a hlavne preto, aby aj diváci dostali fundované odpovede.

Duo expremiérov odmietalo prijať fakt, že otázky sú nezaujaté. „Nie je možné vysvetľovať niečo
hluchým a slepým a zdá sa, že vy nepočúvate naše odpovede … nepočúvate,“ zopakoval Klaus.

Otázka, ktorá zdvihla zo stoličiek obidvoch

Jančkárová si však neodpustila ešte poslednú otázku na Mečiara ohľadom minulosti Slovenska, ktoré
sa takmer nedostalo do EÚ. V 90. rokoch nás navyše označovali za „čiernu dieru Európy“. Na otázku,
ako toto obdobie vníma Mečiar odpovedal bývalý šéf HZDS, že to bol „veľký úspech“. To či bolo
„úspechom“ aj to, že sme sa skoro nedostali do európskeho spolku, „zhodnotil“ Mečiar
smiechom. „Prosím vás, nevyprávajte hlúposti!“ zakričal na moderátorku a rozhodil rukami
Mečiar.

Po ďalších hlasnejších poznámkach sa napokon dvojica zdvihla zo stoličiek a spred kamier odišla, no
na záver si Mečiar ešte neodpustil jednu poznámku k moderátorke. „Prosím vás, už sa preberte a
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vnímajte ozajstné problémy Slovenska a nie tie vaše mediálne…“ povedal ešte vo vysielaní
Mečiar.

„Mohlo to dopadnúť strašne zle, keď vidíme, čo sa deje na Ukrajine a čo sa dialo v bývalej
Juhoslávii. Keď sme sa v roku 1992 stretli v Brne, Československo už bolo rozdelené. Nám
išlo o to, aby sme po sebe nestrieľali,“ povedal Klaus.

„Zásada bola, aby sme nedopustili konflikt medzi našimi národmi,“ dodal Mečiar.

Podľa slovenského expremiéra sa vtedajší prezident Václav Havel snažil o nastolenie prezidentského
systému, to mu však neprešlo.

Klaus upozornil, že česko-slovenský problém existoval prakticky od vzniku
Československa. „Akokoľvek mám Slovensko rád a moja manželka je zo Slovenska, na svoj
úžas som hneď po roku 1989 zistil, že sa tento problém otvoril. Pochopil som, že tento štát
bol neudržateľný. Tu v Brne sa nerozhodlo o rozdelení štátu, ale o forme a celý svet nám
závidí, ako kamarátsky sme sa rozišli,“ zdôraznil Klaus.

Podľa Mečiara existovali ľudia, ktorí chceli bojovať, s Klausom však riešili, aby sa to
nestalo. „Nenechali sme si do toho hovoriť,“ zdôraznil. Podľa Klausa bolo šťastím, že do
rozdelenia federácie vtedy nikto vo svete nehovoril, pretože ostatné mocnosti v tej dobe riešili
vlastné problémy.

„Ak by sme boli vtedy v Európskej únii, tak by sme po sebe strieľali určite,“ dodal Klaus.

Mečiar označil Klausa za najlepšieho českého politika. Zhodne tiež bránili fakt, že sa o rozdelení
Československa nekonalo referendum. Podľa Mečiara sa takéto referendum ani konať nemohlo.

Diskusiu si môžete pozrieť: TU.
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